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Társaságunk által szervezett továbbképzések 
 
 

1. „Tinigondok, megoldások” címmel 2016.árilis 1-én szerveztünk pontszerző konferenciát, 
melyen 114 fő vett részt. Hallhattunk az iskoláskorúak egészségmagatartásának legfrissebb 
adatairól, a serdülőkori krízishelyzetekről, az egyre gyakoribbá váló falcolásról, a 
tizenéveseknél jelentkező táplálkozási zavarokról, a sok kamasz életét megkeserítő 
bőrproblémákról. Az előadásokban a megfelelő kommunikáció, a korai felismerés és a 
megelőzés lehetőségei is szerepet kaptak. Előadóink Költő András egészségfejlesztő 
szakpszichológus, kutató, Dr. Balázs Judit PhD.habil., tanszékvezető egyetemi docens, Dr. 
Túry Ferenc PhD. egyetemi tanár , Dr. Veres Gábor habilitált egyetemi docens, Prof. Dr. 
Szalai Zsuzsanna  osztályvezető főorvos voltak. 
 

2. A Tanévnyitó Iskola-egészségügyi Konferenciát hagyományosan a MAVE-vel 
együttműködésben rendeztük 2016.08.26.-án . A 2016/17. tanév iskolaegészségügyi 
feladataira való felkészülés jegyében számos előadás hangzott el, többek között a 
gyermekbántalmazásról, hiperaktivitásról, drogprevencióról, HPV elleni védőoltásról, 
gyermekfogászati kérdésekről. 
 

3. Az „Iskolások Egészségéért” XII. Országos Továbbképző Konferenciát 2016.október 14-én 
rendeztük, 58 fő részvételével. Az iskolai egészségfejlesztés mellett  szó volt a közétkeztetés 
helyzetéről, a testnevelési csoportbesorolás  megújításáról, a mozgásszervi műtéteket követő 
rehabilitációról, az iskoláskorúak körében végzett Matthias teszttel végzett felmérés első 
eredményeiről. Előadóink voltak: Dr. habil. M. Darvay Sarolta tanszékvezető, habilitált 
egyetemi docens,Varga Anita dietetikus táplálkozástudományi szakember , Dr. Kaposvári 
Júlia, PhD Dr. Somhegyi Annamária , Dr. Mezei Éva, Dr. Újhelyi János házi gyermekorvos, 
sportorvos, Dr. Molitorisz Dániel ortopéd-traumatológus szakorvos, gyermek-traumatológus 
specialista. 

 
A továbbképző konferenciákon elhangzott előadások jó része – az előadók hozzájárulásával- 
honlapunkról letölthetők. 
 
Társasági élet, szakmapolitikai tevékenységek 
 
2016.október 14-15-én ünnepeltük a Fodor József Iskolaegészségügyi Társaság megalakulásának 50. 
évfordulóját. Ebből az alkalomból megkoszorúztuk Fodor József székhelyünkön található mellszobrát, 
munkásságáról , életéről megemlékezést tartott Dr. Brunner Péter, társaságunk elnöke. Meglátogattuk 
és megkoszorúztuk Fodor József  fiumei úti sírkertben található sírját, este a gyönyörűen felújított 
Zeneművészeti Akadémián koncerten vettünk részt.  Szombaton jubileumi emlékülést tartottunk  38 fő 
részvételével, melyen bemutattuk a Társaság logóját, melynek elkészítéséhez pályázatot írtunk ki. 
 
Az ifjúság egészségéért  végzett munkájukért a következő kollégák részesültek elismerésben, 
szeretettel gratulálunk mindnyájuknak: 
Róna Borbála Emlékérem: Dr. Kaposvári Júlia, Prof. dr. Simon Tamás, Dr. Szilágyi Mária 
Egészséges Ifjúságért Emlékérem:Dr. Brunner Péter 
Védünk, óvunk Ifjúság kisplasztika: Dr. Somhegyi Annamária PhD, Dr. habil. M. Darvay Sarolta 
 
Együttműködtünk a NEFI Gyermekegészségügyi Igazgatóságával a gyermekbántalmazással 
foglalkozó felmérésben.  
 
Tájékoztattuk a tagságot, hogy az Egészségfejlesztés c. folyóirat  elektronikusan elérhető a következő 
weboldalon: folyoirat.nefi.hu 



A szerkesztők bátorítják olvasókat, szóljanak hozzá a folyóirat közleményeihez, továbbá akár jövőbeli 
szerzőként is aktívan működjenek közre a hazai népegészségügy innovációjában. 
 Kéziratbeküldésre regisztrációt követően az alábbi linkre kattintva van lehetőség: 
http://folyoirat.nefi.hu/index.php?journal=Egeszsegfejlesztes&page=about&op=submissions#onlineSu
bmissions 
 
Az Egészségügyi Államtitkárságnak az év során két alkalommal írtunk levelet egyrészt az iskola-
egészségügyi dolgozók megfelelő béremelése céljából, másrészt személyes tárgyalásra időpontot 
kértünk az iskola-egészségügyi rendelet megújítása érdekében, érdemi eredmény nélkül. Első 
levelünkre Beneda Attila helyettes államtitkár válaszolt, tájékoztatott arról, hogy az iskola-
egészségügyi ellátásra 100 millió forinttal többet irányoznak elő az idén, ami a főfoglalkozású 
iskolaorvosi szolgáltatók OEP finanszírozásának növelését jelenti. Támogatják a vállalkozó 
iskolaorvosok iparűzési adókedvezményét és megvizsgálják a lehetőségét, hogy az iskolaorvosok is a 
szakorvosi bértábla alapján kapják a bérüket. A béremelésre garanciát eddig nem kaptunk. Személyes 
konzultációra időpontot többszöri telefonálást követően eddig kaptunk. 2016. decemberében Varga 
Mihály nemzetgazdasági miniszternek és Rétvári Bence parlamenti államtitkárnak küldtünk béremelés 
ügyben levelet. 
 
2016.február 5-én vezetőségi ülést tartottunk tartottuk, melyen beszámoltunk a 2015.évi munkáról és 
gazdálkodásról, előkészítettük a jubileumi ülést, a közgyűlést, határoztunk pályázat kiírásáról 
Társaságunk logójának elkészítésére. A szakmai témák között szó volt többek között az iskola-
egészségügyi ellátás jogi vonatkozásairól,  a szakmai kollégiumok megalakulásáról. 
 
2016.április 1-én tartottuk a Társaság éves közgyűlését, melyen elfogadtuk az éves beszámolót és 
közhasznúsági jelentést, előkészítettük a jubileumi ülést.  
 
2016. 12.02-i vezetőségi ülésünkön a civil törvény változásainak való megfelelés érdekében 
előkészítettük az alapszabály módosítását és a 2016. 03.03-i közgyűlésre való beterjesztését, valamint 
a közgyűlés előkészítéseként előterjesztettük az éves szakmai és pénzügyi beszámolót, a jövő évi 
szakmai és gazdasági terveket, megbeszéltük a szakmai aktualitásokat. A  civil törvény szerint az 
egyesületek és alapítványok létesítő okiratát legkésőbb 2017. március 15. napjáig kell összhangba 
hozni a hatályos törvényi rendelkezésekkel. 
 
Szervezetünk 1966-os fennállása óta működését az önkéntesek munkájára alapozta, 2016-ban is 
mintegy 17 fő vezetőségi tag, 3 fős felügyelőbizottság, 5 fő póttag végez rendszeresen önkéntes 
munkát a szervezet irányítását illetően.  
 
2016-ban három alkalommal tájékoztattuk a tagságot az elektronikusan küldött HÍR-NÖK-ön 
keresztül. 
  
A FJIT pénzügyi beszámolója és közhasznúsági jelentése a mellékletben található, Társaságunk a 
2016. évben jól gazdálkodott, a mérleg pozitív. 2016-ban a személyi jövedelemadó 1%-ából 93 ezer Ft 
összegben részesült Társaságunk, melyet a közhasznú cél szerinti tevékenységre, továbbképzések 
szervezéséhez, lebonyolításához használtuk fel. 
 
Megköszönjük tagjaink támogató együttműködését, aktivitását! 
 
Tisztelettel: 
 
Eger,2017. február 8. 
       

Dr. Mezei Éva 
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